
ب��ا وج��ود اينك��ه س��ازمان س��رمايه گذاري در 
شهرداري كلانشهرهاي ديگر فعال است اما مشخص 
نيست كه چرا اينها در كاشان كمتر اتفاق مي افتد 
و راه اندازي سازمان س��رمايه گذاري در شهرداري 
كاشان به علت مشكلات قانوني هنوز انجام نشده 
و اين مهم در كاشان به حلقه مفقوده زنجير توسعه 

شهري تبديل شده است. 
  نيازبهكارگروهويژهبرايسرمايهگذاري

رئيس ش��وراي ش��هر كاش��ان گفت: بايد كارگروه 
ويژه اي براي پيگيري مباحث حوزه سرمايه گذاري 
در شهرداري با داشتن طرح هاي زيربنايي تشكيل 
شود.  علي رسول زاده افزود: براي كسب درآمدهاي 
پايدار شهري در دوره پنجم شورا، با اتخاذ ساز وكار 
و برنامه هاي مش��خص و روش��ن، همراه با آمار بايد 

به دنبال اقدامات مبنايي در حوزه سرمايه گذاري بود.  
وي تصريح كرد: موضوع سرمايه گذاري در شهرداري 
بايد به عن��وان يك بحث ج��دي در زمانبندي هاي 
مشخص تعريف شود و از كساني كه داراي تجربه در 
اين حوزه هستند يا آمادگي سرمايه گذاري دارند براي 
بهره مندي از فرصت هاي بلااستفاده شهر كمك گرفته 
شود تا با برگزاري جلساتي به دنبال رفع موانع موجود 
باشيم.  رسول زاده تأكيد كرد: بر اساس توانمندي هاي 
كاشان و با داشتن برنامه هاي مدون براي سال هاي 
آينده شهر سرمايه گذاري شود و با برگزاري جلسات 

مختلف نسبت به تحقق اين اهداف اقدام گردد. 
رئيس كميسيون فني و عمراني شوراي شهر كاشان 
نيز گفت: بايد در كميسيون ها يا كارگروه هاي ويژه 
موضوع سرمايه گذاري در شهرداري با جديت پيگيري 

شود و از مس��ائل كلي و با عناوين زياد پرهيز  و چند 
موضوع مهم را ت��ا لحظه ثمربخش��ي دنبال كنيم.  
حس��ينعلي وكيل، با تأكيد بر اينكه شاه كليدهاي 
توسعه شهر بايد وارد مباحث سرمايه گذاري شوند، 
افزود: چرا بايد موضوع احداث نمايشگاه بين المللي 
كاش��ان حدود 20 س��ال به سرانجام نرس��د؟ بايد 
مديريت ها در سطح كلان مانند اتاق بازرگاني يا صنايع 
و معادن وارد موضوعات سرمايه گذاري در شهر شوند.  
وي با بيان اينكه وظيفه شهرداري تلاش در توسعه 
شهر است، خاطرنشان كرد: براي اينكه سرمايه گذار 
وارد شهر شود بايد به موضوع طرح تفصيلي بپردازيم 
تا مواردي مثل مجوزهايي كه در جاده قمصر يا بلوار 
امام رضا)ع( بايكوت مانده است براي ادامه فعاليت 

خود متضمن انجام اقدامات عملي گردد. 

  جذبسرمايهگذارنقطهضعفشورا
 رئيس كميسيون اقتصادي، برنامه و بودجه شوراي 
ش��هر نيز بيان كرد: از نقاط ضعف شورا و شهرداري 
عدم جذب سرمايه گذار اس��ت و با وجود تنگناهاي 
اقتصادي كش��ور امروز ش��هرداري ها براي تأمين 
هزينه هاي خود وابسته به درآمدهاي جاري از پول 
مردم هستند.  عليرضا پورعس��گري افزود: در حال 
حاضر ركود بخش ساخت مسكن كه حلقه وسيعي 
از درآمدها و اشتغال را در برمي گيرد باعث شده است 
شهرداري كاشان از بخش مهمي از كسب درآمدهاي 
خود محروم ش��ود كه بر اين اس��اس براي جبران 
هزينه هاي خود اهميت جذب سرمايه گذار بايد در 
اولويت قرار گيرد.  وي تأكيد كرد: براي پيدا كردن 
حلقه مفقوده سرمايه گذاري و رفع ابهامات پيش رو 
بايد با گفت وگو و بررس��ي مش��كلات براي جذب 
سرمايه گذاران چاره انديشي كنيم، زيرا با اين وضعيت 
ش��هرداري كاش��ان تنها مي تواند با درآمدهايش 
هزينه هاي جاري خود را تأمين كند.  پورعسگري 
خاطرنشان كرد: هرچند ايجاد سازمان سرمايه گذاري 
شهرداري كاش��ان به دلايل داش��تن موانع قانوني 
منتفي شد ولي بايد از ظرفيت هاي خيرين شهري 
در حوزه هاي فرهنگي و اجتماعي بهره بگيريم و با 
ايجاد يك س��اختار هدفمند به دنبال فرهنگسازي 
مشاركت مردم در پيش��رفت و آباداني شهر باشيم.   
علي هاشمي طاهري، عضو شوراي شهر كاشان نيز 
گفت: از منابع پايدار شهرداري ها جذب سرمايه گذار 
است و با توجه به اينكه اين نهادها خودگردان شده اند 
هزينه ها افزايش يافته اس��ت ولي م��ردم انتظارات 
زيادي براي توسعه شهر دارند.   وي افزود: شهرداري 
كاشان در حال حاضر با كمبود درآمد از راه مجوزهاي 
ساختماني مواجه اس��ت كه بايد براي رفع كمبود 
بودجه  خود با دوري از شعار دادن به صورت عملي 
به دنبال جذب سرمايه گذار باشيم.  هاشمي طاهري 
با بيان اينكه اعضاي ش��ورا نمايندگان واقعي مردم 
هستند، گفت: ش��ورا به خوبي شهر را مي شناسد و 
بايد سرمايه گذاران را شناسايي كنيم و از آنها كمك 
بخواهيم و مش��كلات موجود آنها را كه بر اس��اس 
كميس��يون ماده 5 يا برخي ادارات دولتي همچون 
ميراث فرهنگي، محيط زيس��ت و جهاد كشاورزي 
است را حل كنيم.  خزانه دار شوراي شهر كاشان نيز 
اظهار كرد: در بحث سرمايه گذاري هاي بزرگ نيازمند 
اصلاحات طرح تفصيلي و رفع مشكلات كميسيون 
ماده 5 هستيم ولي شهرداري بايد ايده هاي روي كاغذ 

را در واقعيت براي مردم به مرحله عمل برساند. 

اس�تانمركزيبهدلي�لوج�ودظرفيتهاي
مناسبدربخشصنعتنقشمهميدرتوسعه
شركتهايدانشبنياندارد،البتهدراينزمينه
اقداماتيانجامش�دهكهكافينب�ودهونيازبه
حمايتبيش�تريدراينحوزهاست.برخياز
كمبودهاوكاس�تيهاتوانرقابتوتوسعهاين
شركتهاراكمكردهاس�ت،بنابراينبهمنظور
رفعاينمشكلبايدحمايتسرمايهگذاراناز
اينشركتهاودس�تيابيبهبازارهايمناسب
برايفروشوص�ادراتكالاهايش�ركتهاي
دانشبنيانراموردتوجهبيشتريقراردهيم.

    
با توجه به سياست هاي كلان كشور، سند چشم انداز 
ايران در سال 1404 و ش��عار كليدي امسال كه بر 
اساس فرمايش مقام معظم رهبري سال »اقتصاد 
مقاومتي، توليد و اشتغال اس��ت« ايجاد و فعاليت 
ش��ركت هاي دانش بنيان يكي از مؤلفه هاي اصلي 
اقتصاد دانش بنيان و حركت آن به س��وي اقتصاد 
مقاومتي و در نهايت ايجاد اش��تغال پايدار است.  
همچنين با ش��روع نس��ل جديد حركت جهاني 
صنعت كه موس��وم به انقلاب چه��ارم صنعتي و 
هوشمندسازي اشيا و صنعت و ادامه نسل سوم و 
چهارم دانشگاه ها كه از آموزش، پژوهش و فناوري 
به دانشگاه هاي كارآفرين مهارت محور و نوآور و در 

نهايت اخلاق محور ختم شده است، عملاً راهي غير 
از توسعه و بسط شركت هاي دانش بنيان واقعي براي 
ايجاد اشتغال و توليد در استان و كشور وجود ندارد.  
شركت هاي دانش بنيان اس��تان مركزي به عنوان 
بنگاه هاي اقتصادي دانش بنيان، نقش محوري در 
س��اختار اين نوع اقتصاد ايفا مي كنند.   بر اساس 
ماده يك قانون حمايت از شركت هاي دانش بنيان، 
ش��ركت ها و مؤسس��ات دانش بنيان، ش��ركت يا 
مؤسسه خصوصي يا تعاوني اي است كه به  منظور 
هم افزايي علم و ثروت، توسعه اقتصاد دانش محور، 
تحقق اهداف علمي و اقتصادي)گسترش و كاربرد 
اختراع و نوآوري( و تجاري س��ازي نتايج تحقيق و 
توس��عه )طراحي و توليد كالا و خدمات( در حوزه  
فناوري هاي برتر و با ارزش  افزوده فراوان، تشكيل 
مي ش��وند.  در همين رابطه مدي��ر مركز خدمات 
فن آوري و كس��ب وكارفن بازار منطقه اي استان 
مركزي در گفت وگوي اختصاص��ي با »جوان« به 
تشريح وضعيت شركت هاي دانش بنيان در استان 
مركزي و بيان مش��كلات و كمبود امكانات در اين 
حوزه پرداخت.   سيدپيام ميرنظامي، اظهار داشت: 
شركت هاي دانش بنيان پس از تأييد صلاحيت از 
س��وي معاونت علمي و فناوري رياست جمهوري 
توسط گروه هاي ارزياب مورد ارزيابي قرار گرفته و در 

ليست نهايي و سامانه مربوطه ثبت مي شوند. 

وي افزود:ام��ا مس��ئله اي كه اينجا مطرح اس��ت 
شناسايي شركت هاي دانش بنياني است كه براي 
تأييد صلاحيت اقدام نكرده ان��د. در واقع فعاليت 
دانش بنيان دارند و توليداتشان نتيجه تحقيق و 
توسعه يك تيم خبره است كه منجر به ايجاد بخش 
عمده ارزش افزوده محصول بوده، به اين معنا كه 
بيش از 50درصد ارزش��ش مربوط به فعاليت در 
اين حوزه باشد.   ميرنظامي ادامه داد: محصولات 
توليدي اين ش��ركت ها بايد سطح فناوري بالايي 
داشته باشند و دانش فني نمونه توليد آزمايشگاهي 
و صنعتي آن به س��ختي قابل كپي برداري باشد 
و نيازمند تحقيق و توس��عه قابل توجه نه از بازار، 
بلكه به طور كلي ش��ركت، تس��لط بر دانش فني 
توليدات و خدمات خود را داشته باشد.   مدير مركز 
خدمات فن آوري وكسب وكارفن بازار منطقه اي 
استان مركزي اذعان داش��ت: شركت هاي دانش 
بنيان در استان مركزي از سال ٩2 با فعاليت يك 
شركت كار خود را آغاز كرد و با روند صعودي طي 
س��ال هاي اخير اين تعداد به عدد 71رسيد.   وي 
تصريح كرد: 7٨درصد از شركت هاي دانش بنيان 
درشهرك ها و نواحي صنعتي اس��تان مستقرند 
هرچند بيش��تر تمركزشان درش��هرهاي اراك و 
ساوه است اما متأسفانه شهرستان هاي دليجان، 
محلات و آشتيان با داش��تن شركت هاي متعدد 

درصد بس��يار كمي را به خود اختصاص داده اند.  
ميرنظامي با اشاره به اينكه دولت به دنبال توسعه 
اقتصاد دانش بنيان است اظهار كرد: هدفي كه در 
تحقق اين امر تأثيرگذار است توليد باارزش افزوده 
بالاست. به عنوان مثال صنايع بزرگ ما در استان 
سخت ترين پروسه توليد را طي مي كنند اما به يك 
مرحله كه مي رسند به صادركردن آن محصول به 
دست آمده مي پردازند، در واقع ارزش افزوده توليد 
يك محصول درتبديل به مقاطع باارزش آن است، 
بنابراين با تمركز در زنجيره ارزش محصولات روي 
بخشي كه بيشترين ارزش افزوده را دارد مي توان 
در جهت پيشرفت بيش��تر و فناوري بهتر حركت 
كرد.  وي افزود:متأسفانه استان مركزي با داشتن 
٨٦دانش��گاه، وجود بيش از 3هزار واحدصنعتي 
و71ش��ركت دانش بنيان درقياس با استان هاي 
ديگر از داش��تن صن��دوق پژوهش و فن��اوري يا 
س��رمايه گذاري خطرپذي��ر محروم اس��ت.  اين 
صندوق با مشاركت بخش خصوصي و اختصاص 
51درصد س��هام مربوط به اين بخ��ش مي تواند 
بسياري از موانع و مش��كلات شركت هاي دانش 

بنيان را حل كند. 
برخي اس��تان ها فارغ از اينكه كدام طيف دولت را 
در دست دارد درحوزه توس��عه و فناوري اقدامات 
قابل قبولي انجام مي دهند اما متأسفانه دراستان 
مركزي اهميت و اولويت قرارگرفتن دراين حوزه 
جاي خود را به ديگر مسائل داده است و امروز آن 
را دربدنه صنعت شاهد هستيم.  ميرنظامي ادامه 
داد:كمبود نقدينگي و استفاده از روش هاي قديمي 
در توليد باعث شده است صنايع بزرگ استان در 
آستانه ورشكستگي قرار گيرند درصورتي كه اگر 
اين صنايع درجهت دانش بنيان شدن حركت كنند 
مطمئناً ارزش افزوده بالاتري به دست خواهند آورد 
و درنتيجه با تغييرات ب��ه روز و انتقال تكنولوژي 
از ديگر كش��ورها مزيت رقابتي پي��دا مي كنند و 
دريچه اي براي ورود به بازار جهاني باز مي ش��ود. 
همين امر باعث خواهد شد تا براي فارغ التحصيلان 
دانشگاهي استان اش��تغال ايجاد شود و بسياري 

ازمشكلات ناشي از بيكاري كاهش يابد. 
  سپاهوبسيجپيشرودرتوسعهفناوري

 مدير مركز خدمات فن آوري وكسب وكارفن بازار 
منطقه اي استان مركزي از همكاري بسيج و سپاه 
استان درحوزه توسعه و فناوري خبر داد وگفت:يكي 
از نيروهاي داراي ظرفيت در اين بخش، استفاده از 
توانايي هاي سپاه و بسيج اس��تان در عرصه ترويج 
توسعه و فناوري است.  وي تصريح كرد: بسيج نيروي 
هميشه آماده اي است كه از كمترين و كوچك ترين 
موقعيت ها بزرگ ترين پيشرفت ها را مي سازد و در 
اين راستا بسيج كارگري،بسيج مهندسي و بسيج 
علمي استان با برگزاري جلسات در واحدهاي بزرگ 

توليدي اقدامات بسيارخوبي انجام داده اند. 

بهره مندی 7هزارمددجوی کمیته امداد 
مرکزی از آموزش های اشتغالزایی 

معاوناشتغالوخودكفايیكميتهامداداس�تانمركزیگفت:از
ابتدایس�الجاریتاكنونبيشاز7هزارمددجویكميتهامداد
اس�تانمركزیازدورههایآموزش�یرايگانبهرهمندشدهاند.
معاون اش��تغال و خودكفايی كميته امداد اس��تان مركزی با بيان اينكه 
آموزش در اولويت برنامه توانمندسازی مددجويان قرار دارد، افزود: برگزاری 
دوره های آموزشی گامی در جهت ايجاد اشتغال است و رويكرد جديد كميته 
امداد سرمايه گذاری برای برگزاری آموزش های مبتنی بر اشتغال پايدار، 
متناسب با بازار كار و پتانسيل های موجود و آماده سازی نيروی كار ماهر 
برای ورود به بازار كار است.  مجيد مشهدی ادامه داد: طی ٩ ماهه نخست 
امسال 7 هزار و 12مددجوی تحت حمايت اس��تان مركزی از دوره های 
آموزشی به صورت رايگان و با صرف هزينه 44٩ ميليون و 700 هزار تومان 
بهره مند شدند.  وی با اشاره به اينكه دوره های آموزشی كميته امداد به دو 
صورت آموزش های بلندمدت و كوتاه مدت برگزار می شود، گفت: برگزاری 
دوره های حرفه آموزشی دانش آموزان به منظور يادگيری فن و حرفه حين 
تحصيل و دوره های استادشاگردی به منظور انتقال شايستگی های مربوط 
به يك شغل از استاد كار به شاگرد، از دوره های آموزشی برگزارشده است.  
معاون اشتغال و خودكفايی كميته امداد اس��تان مركزی در ادامه گفت: 
استعداد سنجی مددجويان، اعطای تس��هيلات بانكی، ارائه آموزش های 
تخصصی و نظارت مستمر بر اجرای طرح های خودكفايی از ديگر اقدامات 

كميته امداد برای كمك به توانمندی مددجويان تحت حمايت است.

افتتاح خانه و موزه سفال در کاشان  
خان�هوم�وزهس�فالدركاش�انب�ههمتعض�وهيئ�تعلمي
دانش�گاهكاش�انبامش�اركتبخ�شخصوص�يافتتاحش�د.
عضو هيئت علمي دانشكده هنر و معماري دانشگاه كاشان گفت: مرمت 
اين خانه با 400 متر مربع زيربنا در دو طبقه با سرمايه گذاري 10 ميليارد 
ريالي طي يك سال به طول انجاميد.  عباس اكبري افزود: هدف از تأسيس 
خانه سفال ترويج، گسترش و توسعه هنر سال از طريق آموزش، پژوهش 
و برگزاري نمايشگاه است. وي با اشاره به اينكه اين خانه در بافت قديمي 
شهر قرار دارد و فضاي مرمت شده  آن داراي بخش كارگاهي، نمايشگاهي و 
پژوهشي است، ادامه داد:  اين خانه ظرفيت هاي بالقوه اي را براي سراميك 
شهر داراست و به ويژه در حوزه  گردشگري ظرفيت هاي خوبي براي فعاليت 
دارد.  عضو هيئت علمي دانشكده هنر و معماري دانشگاه كاشان گفت: يكي 
از مهم ترين فعاليت هاي اين خانه آموزش سفال و سراميك از دوره هاي 
ابتدايي تا حرفه اي است كه از آموزش نقش روي سفال، هنرهاي كاربردي 
سراميك و موزائيك تا دوره هاي تخصصي تر آن مانند آموزش مربي براي 

آموزشگاه ها و فرهنگسراها را در بر مي گيرد.

 مشكلات پروژه هاي نیمه تمام کاشان 
بررسي مي شود 

فرماندارويژهكاشانگفت:تاپايانبهمنماهدرتماميسازمانها
واداراتبايدبررسيمشكلاتپروژههاينيمهتمامانجامپذيرد.
حميدرضا مؤمنيان در جلسه ش��وراي اداري شهرستان كاشان افزود: 
مسئولان شهر همگي به پا خيزند و براي برطرف كردن مشكلات مردم 
تمام س��عي و نيروي خود را به ميدان آورده و از بوروكراسي هاي اداري 
كاسته و سرعت بخشي به كارها داشته باشند.  وي از تسريع شدن رفع 
مشكلات در آينده و برداشتن فشار تمركز درمان از بيمارستان بهشتي 
خبر داد و گفت: از تمامي مسئولان ادارات مي خواهم با تفويض اختياري 
كه از اس��تاندار گرفتيم جدي تر از قبل به مس��ائل و مش��كلات مردم 
رسيدگي شود.  فرماندار ويژه كاشان افزود: دستاوردهاي امام و يارانش 
باعث شد تا از بركات جمهوري اسلامي برخوردار شويم. اين متاع گرانبها 
از خون شهدا به دست آمده پس بايد در پاسداري از اين نظام كوشا باشيم.  
معاون استاندار و فرماندار ويژه كاشان با اشاره به مشكلات مردم ادامه داد: 
نگذاريم درگيري هاي ذهني مردم مورد سوءاستفاده دشمن قرار گيرد. 
تلاش ما تثبيت پايه هاي نظام اس��ت، بنابراين در راه خدمت به مردم 
كوشا باشيم و در راستاي اميد و ش��وق آفريني به جوانان به عنوان يك 
مسئوليت خطير بپردازيم.  مؤمنيان همچنين طرح مناديان عرصه توليد 
و اشتغال را طرحي كارآمد بيان كرد و گفت: اين طرح پيشنهاد خوبي از 
كاشان است كه به تمام كشور ارائه شده و بررسي مشكلات كار آفرينان و 
توليدكنندگان از نزديك خط مشي همه مسئولان قرار مي گيرد.  معاون 
اس��تاندار از بودجه 300 ميلياردي در كل كش��ور به عنوان تسهيلات 
اشتغال خانگي خبر داد و افزود: تسهيل در فرآيند كارها و مراجعات بايد 
صورت گيرد و تا پايان بهمن ماه در تمامي سازمان ها و ادارات بايد بررسي 
مشكلات پروژه هاي نيمه تمام انجام پذيرد. مصوبات تأمين براي تمامي 

دستگاه ها لازم الاجراست حتي اگر خارج از حوزه اداري باشد. 

سرمايهگذاريدركاشانفرشقرمزميخواهد

جايخاليصندوقپژوهشوفناوريدرپايتختصنعتيكشور

 صدور یک میلیون قطعه ماهی زینتی 
از استان مرکزی به خارج از کشور 

مديركلدامپزش�كیاس�تانمركزیگفت:طی10ماههس�الجاری
يکميليونو101هزارقطعهماهیزينتیازاستانمركزیبهخارجازكشور
صادرشدهكهنسبتبهمدتمشابهسالگذشتهافزايشدوبرابریدارد.
محسن شانقی همچنين با اشاره به تعداد دام سبك، سنگين و طيور استان 
مركزی افزود : جمعيت دامی در هر منطقه ای بسيار متغير است و آمار آن هر 
10 سال يك بار تهيه می شود اما براساس آخرين آمار، 300 هزار رأس دام 
سنگين در استان مركزی وجود دارد كه احتمال می دهيم اين تعداد كاهش 
يافته باشد، زيرا مرگ و مير و تلفات دامی در چند ساله اخير افزايش يافته 
است.  وی ادامه داد: براساس آخرين آمار يك ميليون و ٨00 هزار رأس دام 
سبك در استان مركزی وجود دارد و جمعيت طيور اين استان نيز حدود 
7 ميليون قطعه طيور گوشتی، تخم گذار و مادر برآورد شده است.  شانقی 
بيان كرد: در حال حاضر ٨٩٨ واحد صنعتی طيور در استان مركزی فعاليت 
دارند كه از اين تعداد ٩7 واحد پرورش دهنده مرغ تخم گذار، 73٨ واحد مرغ 
گوشتی، 1٨ واحد مرغ مادر گوشتی، 20 واحد پرورش بوقلمون، 12 واحد 
پرورش شترمرغ، ٩ واحد پرورش پولت تخم گذار، يك واحد پرورش كبك، 

يك واحد پرورش بلدرچين و دو واحد پرورش مرغ بومی هستند.

 ۶ هزار نفر در آران و بیدگل 
مبتلا  به دیابت هستند

رئيسش�بكهبهداش�تودرم�انآرانوبيدگلگف�ت:درحال
حاضربيشاز۶هزارنفردرآرانوبيدگلمبتلابهديابتهستند.
مسعود دهقاني در جلسه با اعضاي ش��وراي شهر و جمعي از مسئولان 
شهرستان با اشاره به اينكه آمار بالاي مبتلايان به ديابت در آران و بيدگل 
نگران كننده است، افزود: سبك زندگي و اس��تفاده بيش از حد از مواد 
شيريني در سبد غذايي خانواده از علل اصلي ابتلا به اين بيماري خاموش 
در آران و بيدگل است.  وي با اشاره به اينكه مردم شهر بايد مراقبت هاي 
ويژه و پيشگيري هاي لازم را در زمينه مقابله با اين بيماري انجام دهند، 
ادامه داد: 11 درصد از مرگ و ميرها در آران و بيدگل بر اثر اين بيماري 
است.  رئيس شبكه بهداش��ت و درمان آران و بيدگل با اشاره به اينكه 
اين بيماري همه قس��مت هاي بدن را تحت تأثير قرار مي دهد، افزود: 
نارسايي هاي كليه و قطع عضوها به علت ابتلا به ديابت است.  وي به مرگ 
سالانه5 ميليون نفر در دنيا بر اثر بيماري ديابت اشاره كرد و گفت: آران 
و بيدگل 2 درصد بيشتر از ميزان كشوري مبتلا به ديابت دارد.   دهقاني 
به ارائه خدمات در سطح مختلف به بيماران ديابتي در شهرستان اشاره و 
تصريح كرد: هم اكنون در هشت مركز بهداشتي و درماني آران و بيدگل 
خدمات به صورت رايگان يا با تخفيفات ويژه انجام مي شود.  وي در ادامه 
گفت: در حال حاضر نزديك ٨ هزار س��فير خودمراقبتي در شهرستان 
مشغول فعاليت هستند.  رئيس شبكه بهداشت و درمان آران و بيدگل 
افزود: از هر خانواده يك نفر به عنوان سفير خودمراقبتي انتخاب شده 
است، سفير خودمراقبتي وظيفه دارد پيام ها و آموزش هاي مربوط به اين 

حوزه را بين اعضاي خانواده خود اطلاع رساني و اجرا كند. 

 اراک در مسیر توسعه انفجاری 
قرار می گیرد

شهرداراراکباتأكيدبرجذبسرمايهگذارانبومیگفت:بهزودی
دراراکباسرمايهشهروندانتوسعهانفجاریرقمخواهدخورد.

مهن��دس داوود تاجران،اظه��ار ك��رد: اخي��راً اتاق فكری ب��ا حضور 
سرمايه گذاران و سازندگان شهر تشكيل شده است كه آثار آن را می توان 
در توسعه شهر شاهد بود، شهرداری رويكرد آشتی با سرمايه گذاران را 
در پيش گرفته اس��ت و با توجه به س��رمايه های موجود در شهر اراك 
می توان از اين ظرفيت در جهت توس��عه ش��هر اس��تفاده كرد و حتی 
اراكی های خارج از استان و خارج از كشور نيز برای سرمايه گذاری در 
اولويت قرار دارند و حتی سرمايه گذاری اخيراً برای 200 ميليارد تومان 

در شهر اعلام آمادگی كرده است.  
وي با بيان اينكه پروژه های نيمه تمام ش��هر اراك به يك دغدغه برای 
ش��هروندان تبديل ش��ده اس��ت، عنوان كرد: در حال حاضر چهار پل 
و تقاطع غيرهمسطح پل ش��هيد صيدی، ميدان ش��ريعتی، ورزش و 
علم الهدی در حال ساخت است كه با رفع بخشی از معارضان زيرزمينی 
روند احداث سرعت گرفته است.  تاجران گفت: بحث كاهش آلودگی 
هوای اراك يكی از خواس��ته های مهم مردم اس��ت كه در اين راستا با 
مصوبه شورای شهر رايزنی های لازم برای ورود يكهزار دستگاه موتور 

برقی و يكهزار دستگاه دوچرخه سواری انجام شده است. 
وی افزود: 50 درصد از آلودگی هوای اراك ناشی از تردد وسايل نقليه 
است و شهر اراك ظرفيت مناس��بی برای دوچرخه سواری دارد.  وی با 
اش��اره به اختصاص دو سالن ورزش��ی ويژه بانوان تا پايان سال و خانه 
محله سيدالشهدا به عنوان فرهنگسرای بانوان در خصوص تلاش های 
ش��هرداری در حوزه كاهش آلودگی هوای اراك عنوان كرد: 12 مسير 
ويژه دوچرخه سواری در اراك پيش  بينی شده و به شورای ترافيك استان 
مركزی ارائه ش��ده كه در صورت تصويب به س��رعت اجرايی می شود.  
شهردار كلانشهر اراك رفع نقاط ضعف شهر در حوزه زيباسازی و فضای 
سبز به عنوان يكی از دغدغه های مديريت شهری، نورپردازی و فاصله 
گرفتن از تاريكی موجود در شهر اراك با همكاری ارگان های مربوطه، 
شادابی و نشاط شهر به واسطه رنگ آميزی را بخشی از اقدامات مدنظر 
برای شهر عنوان كرد و بيان داشت: مديريت شهری اراك سعی دارد با 
انجام اقدامات گسترده در فرصت باقيمانده از سال ٩٦ چهره شهر اراك 
را در بهار ٩7 زيباتر نمايد.  ش��هردار اراك با تأكيد بر اينكه به زودی با 
سرمايه شهروندان توسعه انفجاری در اراك رقم می خورد، تصريح كرد: 
اخيراً اتاق فكری با حضور سرمايه گذاران و سازندگان شهر تشكيل شده 

است كه آثار آن را می توان در توسعه شهر شاهد بود. 
مهندس تاجران توسعه آبياری تحت فشار با توجه به كم آبی های فعلی 
توسعه فضای سبز در 300 هكتار از گردنه سيبك را از جمله فعاليت های 
در دستور كار دانست و افزود: كار كاشت در اين گردنه آغاز شده است و 
با توجه به تخليه هزاران كاميون خاك و نخاله پاكسازی منطقه هزينه 

بسياری را به شهرداری تحميل كرده است. 

سرمايهگذاريمهمترينواصليترينعنصررونقاقتصاديوتوسعهشهرياست
كهبراشتغال،عملكردفرهنگي،اقتصادي،مشاركتهاياقتصاديوتسهيلدر
فضايكسبوكارشهرتأثيرگذاراست.هرچنداعضايشورايشهركاشانبارها
برايجادبخشويژهسرمايهگذاريتأكيدداشتهانداماعملكردشهرداريكاشان

درراهاندازيمسيرويژهسرمايهگذاريدراينشهرستانبهكنديپيشميرود،
سازمانيكهعواملآنعلاوهبرجذبسرمايهگذار،بهجاياومراحلمقدماتي
رابرايامرس�رمايهگذاريطيكندوكاررابهنتيجهبرس�اندتاسرمايهگذار
درگي�روداراداريمعط�لنماندوانگيزهس�رمايهگذاريراازدس�تندهد.

 صدور ۱۰ هزار جلد سند 
براي واحدهاي مسكوني روستایي 

رئيسبنيادمسكنانقلاباسلاميكاش�انگفت:تاكنون10هزار
جلدسندمالكيتبرايواحدهايمسكونيروستاهاوشهرهايزير

25هزارنفرصادرشدهاست.
بهروز ستاري با بيان اينكه اعطاي س��ند مالكيت روستايي در كاشان از 
سال ٨2 كليد خورده است افزود: طي سال جاري 252 جلد سند براي 
خانوارهاي روستايي صادر شده و ٨00 پرونده نيز در حال صدور است.  وي 
ادامه داد: صدور اسناد مالكيت روستايي نقش مؤثري در وسعت بخشي 
به مالكيت هاي مسكوني، تجاري و ايجاد انگيزه براي سرمايه گذاري در 
روستاها دارد.  رئيس بنياد مسكن انقلاب اسلامي كاشان تصريح كرد: 
صدور سند مالكيت موجب شده تا اهالي روستاها براي دريافت تسهيلات 

بانكي و مقاوم سازي مسكن با مشكل وثيقه بانكي مواجه نشوند. 

فاطمه قاسمي
  گزارش
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کاشان

این شماره:

مرکزی

هادي مؤمني راوندي
   گزارش 

نمايیازبازارسنتیشهركاشان


